



**ROO.0031.1.2024**

**Protokół Nr III/2024  
z sesji Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz  
odbytej w dniu 18 marca 2024 r.**

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz Pani Julia Kawka otworzyła o godz. 17<sup>00</sup> III Sesję Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz oraz powitała obecnych na sali Wójta Gminy Kwilcz Pana Stanisława Mannka, gości, pracowników Urzędu oraz członków Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz.

***Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.***

***Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.***

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz poinformowała, iż zgodnie z brzmieniem § 23 Statutu Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz uchwały Młodzieżowej Rady Gminy zapadają zwykłą większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Młodzieżowej Rady, zaś na podstawie listy obecności radnych na sesji (obecnych na sali w chwili otwarcia sesji: 7 radnych), stwierdziła, iż Młodzieżowa Rada Gminy Kwilcz jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków.

Następnie Przewodnicząca Młodzieżowej Rady poinformowała, że protokół z II sesji był dostępny na stronie internetowej oraz przesłany radnym za pośrednictwem poczty elektronicznej. Protokół został także sprawdzony przez prowadzącego. Uwag do protokołu nie zgłoszono i protokół przyjęto przez aklamację.

***Zawiadomienie o zwołaniu sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.***

P. Wolski złożył wniosek o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad oraz procedowanie nad projektem uchwały *w sprawie ustanowienia znaku identyfikacji wizualnej- logo Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz.*

Do proponowanego porządku oraz złożonego wniosku nie zgłoszono uwag i kontynuując obrady Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz przedstawiła porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad, ewentualne wnioski do porządku.
3. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej.

4. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia znaku identyfikacji wizualnej- logo Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz.
5. Omówienie wyników ankiet przeprowadzonych przez MRG.
6. Omówienie Uchwały Nr XXXIII/275/2021 Rady Gminy Kwilcz z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie stypendiów edukacyjnych gminy Kwilcz oraz przedstawienie ewentualnych propozycji zmian regulaminu przyznawania stypendiów.
7. Opracowanie planu pracy MRG na II kwartał 2024 roku.
8. Wolne wnioski i informacje.
9. Sprawy organizacyjne i bieżące Rady.
10. Zakończenie obrad.

Zmianę porządku obrad przyjęto jednogłośnie (7 głosów „za”).

Ad. 3.

***Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz stanowi załącznik nr 4 do protokołu.***

Odczytano sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz.

P. Wójt dodał, że 3 lutego 2024 roku Pan Jan Spychała brał udział w obchodach jubileuszu Centrum Kultury oraz Biblioteki Publicznej w Kwilczu.

Ad. 4.

***Projekt uchwały w sprawie ustanowienia znaku identyfikacji wizualnej- logo Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz.***

P. Kawka poinformowała, że stworzonych zostało kilka szablonów logo. Młodzieżowi radni w wyniku głosowania poza obradami sesji wybrali jedną z propozycji. Dodała, że w przedstawionym logo zostanie wprowadzona drobna poprawka. Mianowicie warstwy zostaną przesunięte tak, aby herb naszej Gminy znajdował się na wierzchu grafiki. Odczytała treść projektu uchwały.

Zapytań do projektu nie zgłoszono.

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady projekt poddała głosowaniu.

*Za podjęciem uchwały głosowało: 7 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadząca stwierdziła, iż uchwała została podjęta.*

***Uchwała Nr III/6/2024 Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz w sprawie ustanowienia znaku identyfikacji wizualnej- logo Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz stanowi załącznik nr 5 do protokołu.***

Ad. 5.

***Prezentacja przedstawiająca wyniki ankiety dotyczącej potrzeb młodzieży zamieszkującej gminę Kwilcz przeprowadzonej przez Młodzieżową Radę Gminy Kwilcz w czerwcu 2023 roku stanowi załącznik nr 6 do protokołu.***

Pan Wolski, Pan Kajetan Lehmann oraz Pan Spychała przedstawili wyniki ankiety.

P. Kawka wskazała, że młodzieżowi radni na podstawie przeprowadzonej ankiety doszli do kilku wniosków co zrobić, żeby poprawić jakość życia młodzieży w Gminie Kwilcz. Ostatnie wydarzenia, dewastacje, nie wpływają pozytywnie na wizję stworzenia miejsc dostępnych publicznie, które służyłyby młodzieży. Warto jednak takie miejsca stworzyć. Jest zdania, że wzmożony monitoring mógłby przyczynić się do tego, że zniszczeń byłoby mniej. Na pewno znalazłaby się młodzież, która szanowałaby to miejsce i spędzała tam wolny czas. Jako przykład podała zadaszoną altankę na Placu Tylkowskiego. Kolejną kwestią jest zorganizowanie turnieju piłki nożnej przy wsparciu sołtysa Pana Zbigniewa Janika. Zapisy byłyby otwarte dla „podwórkowych” drużyn.

P. M. Lehmann dodał, że Pan Jacek Mierzwa zadeklarował się być sędzią na turnieju.

P. Woźna zapytała czy jest już wyznaczony termin;

P. Kawka potwierdziła. Wskazała, że turniej odbędzie się podczas Festynu Rodzinnego, czyli 8 czerwca 2024 roku. Dodała, że turniej może odbyć się na orliku w Kwilczu. Być może zaangażują się również kibice.

P. Woźna wskazała, że w tym dniu odbywa się też Duathlon.

P. Kawka powtórzyła, że głównym założeniem jest postawienie altanki na Placu Tylkowskiego, w miejscu za budynkiem banku. Być może udałoby się to zrobić w ramach jakiegoś projektu.

P. Wójt wyraził zdanie, że inicjatywy tego typu dobrze wpisują się w założenia Funduszu Sołeckiego. Jest to propozycja na przyszły rok, ponieważ budżet na ten rok praktycznie jest już zaplanowany. We wrześniu będą odbywały się zebrania sołeckie, na których będzie omawiany Fundusz Sołecki. Wiele propozycji Młodzieżowej Rady wpisywałoby się w ten format.

P. M. Lehmann zwrócił uwagę, że trzeba będzie pilnować tematu za pomocą monitoringu, żeby nie dochodziło do zniszczeń.

P. Wójt poinformował, że cały czas jesteśmy na etapie monitoringu na terenie Kwilcza. Koszty na tę chwilę są bardzo duże. Sami jako Gmina nie jesteśmy w stanie ich unieść, a raczej coś kosztem czegoś. Jeżeli pojawią się jakieś zewnętrzne projekty to Gmina będzie chciała z nich skorzystać.

P. Kawka zwróciła uwagę, że ważne, aby monitorowane miejsce było oświetlone. Monitoring, na którym nie widać twarzy nie ma sensu.

P. Wójt wskazał, że jeśli montaż dojdzie do skutku to zajmie się tym profesjonalna firma. Będą to porządne kamery o dużej rozdzielczości.

P. M. Lehmann poprosił, aby wziąć pod uwagę montaż kamery między Centrum Kultury, a szkołą. Ostatnio miała tam miejsce impreza. Pozostało wiele puszek i butelek, a ktoś nawet załatwił swoją potrzebę w tym miejscu.

P. Woźna odniosła się do spotkania z sołtysami, które odbyło się w Centrum Kultury. Była wtedy mowa o projekcie „Pięknieje Wielkopolska Wieś”, w kontekście właśnie tej altanki na Placu Tylkowskiego.

P. Janik zwrócił uwagę, że termin już minął.

P. M. Lehmann przypomniał, że Pani Witan pracująca w Centrum Kultury zaproponowała spotkanie z przedstawicielami MRG.

P. Wójt powiedział, że bez względu na to czy będzie to projekt „Pięknieje Wielkopolska Wieś” czy Fundusz Sołecki czy też środki gminne to i tak potrzeba już przystąpić do kompletowania dokumentów, takich jak ewentualne zgody, zgłoszenia, pozwolenia itd. Kiedy konkurs zostanie ogłoszony to będzie już za późno.

P. Janik poinformował, że ma już gotowy zestaw dokumentów, który nie został zrealizowany. Trzeba to wszystko jednak zaktualizować. Natomiast jakiś wzorzec jest.

P. M. Lehmann dodał, że projekt bieżni ma już 3 lata i jego ważność upływa w grudniu.

P. Janik zapytał jakie są perspektywy;

P. Wójt poinformował, że brał udział w spotkaniu z posłem Rutnickim. Jeżeli Gmina uzyska podwójne źródło finansowania to jest duża szansa. Jeżeli nie, to szanse maleją. Mówi się o projektach na tego typu zadania z 50% dofinansowaniem, ale nie więcej niż 500 tys. zł. Tymczasem nasz projekt jest na kwotę prawie 1,5 mln zł. Gmina nie jest w stanie dołożyć miliona złotych. Potrzebne są 2 źródła finansowania. Wtedy jest szansa, że taka inwestycja powstanie.

P. Spychała zauważył, że warto byłoby zastanowić się nad tematem siłowni.

P. Kawka wyjaśniła, że pomysłem Młodzieżowej Rady było stworzenie niekoniecznie prywatnej, ale gminnej siłowni na terenie szkoły, w miejscu, gdzie znajdowała się dotychczasowa siłownia szkolna. Być może udałoby się to połączyć, tak żeby wpływy były gminne i przeznaczane do budżetu szkoły na utrzymanie tej siłowni. Zauważyła, że obecnie bardzo dużo osób prowadzi zdrowy tryb życia i interesuje się sportem. Wiele osób z Kwilcza jeździ na siłownię do Pniew czy Międzychodu.

P. Wójt powiedział, że jest to kwestia wyposażenia siłowni. Warto porozmawiać z Panem Mierzwą, ponieważ ma w tej kwestii doświadczenie. Potrzebny jest przygotowany biznesplan. Od tego trzeba zacząć. Zwrócił uwagę, że o czymkolwiek byśmy nie rozmawiali kryją się za

tym pieniądze. Jest zdania, że warto przygotować dokumenty i kosztorysy kilku propozycji. Nie obiecuje, że na pewno się uda, ale jeśli pojawi się możliwość to warto wsłuchać się w głos młodzieży. Na przykład skatepark wpisuje się w rozbudowę orlika. Pojawia się tylko pytanie czy może to być w innym miejscu niż przy orliku. Szczegóły nie są jeszcze znane. Dofinansowanie jest korzystne i myśli, że jest to kwestia najszybsza do zrealizowania.

P. Kawka zwróciła uwagę, że maszyny przeznaczone na siłownię są wielofunkcyjne. Nie trzeba każdej kupować z osobna. Jest zdania, że ta inicjatywa jest najszybsza do zrealizowania pod względem kosztów. Dodała, że zorientowała się w sytuacji i podstawowe wyposażenie to kwota około 40 tys. zł.

P. Wójt powtórzył, że w kwestii siłowni warto przygotować kosztorys przy wsparciu Pana Mierzwy. Gmina nie może sugerować się urządzeniami, które można kupić w Internecie. Potrzebne są wszystkie atesty i certyfikaty.

P. M. Lehmann uzupełnił, że trzeba porozmawiać z Panem Mierzwą o lokalu, w której części sali, ile ewentualnie by się zmieściło.

P. Wójt dodał, że warto, aby MRG przyjęło plan pracy, określiło co jest priorytetem. Wtedy można to powoli realizować.

P. M. Lehmann zauważył, że najbliższym wydarzeniem jest turniej piłki nożnej. Potrzebne są chętne osoby, które stworzą regulamin zawodów. Oprócz tego trzeba zorganizować puchary, nagrody itd.

P. Wójt powiedział, że najpierw należy zająć się organizacją.

P. M. Lehmann zapytał kto z radnych uda się do Pana Mierzwy w sprawie regulaminu turnieju;

P. Sokółka odpowiedział, że zajmie się kwestią regulaminu.

P. K. Lehmann poinformował, że razem z Panią Julią Wesołą oraz Panem Adamem Wolskim uczestniczył w ostatnim spotkaniu w Centrum Kultury. Jedną z omawianych kwestii był właśnie turniej piłki nożnej. Centrum Kultury zadeklarowało pomoc w organizacji. Wstępnie ustalono przedział wiekowy zawodników od 13 do 16 lat. Zapisy miałyby się odbywać do dnia 31 maja tego roku. Pomysłem na nagrody są 3 piłki, dyplomy oraz puchary.

P. Wójt zauważył, że puchary jak i piłki są nagrodą na cały zespół. Trudno to później podzielić.

P. Woźna zaproponowała, aby zamiast pucharów wręczać medale.

P. M. Lehmann przyznał, że jest to dobry pomysł. Wówczas medal dostanie każdy i można na nim umieścić napis jakiego wydarzenia dotyczy.

P. K. Lehmann poinformował, że na spotkaniu omawiany był także temat ścieżek rowerowych na terenie Gminy Kwilcz. Zadeklarował, że sprawdzi ich stan. Niektóre z odcinków są trudno

przejezdne. Bliżej lata wszystkie te szlaki zostaną sprawdzone. W razie czego warto też wprowadzić nowe oznakowania. Część tras warto również utwardzić.

P. Wójt zwrócił uwagę, że część szlaków rowerowych leży na terenach, które nie są gminne. Często Nadleśnictwo nie chce wydać zgody na znakowanie na terenach leśnych. Pomysł jest dobry. Same koszty równania czy wycinki nie są duże. Natomiast w lesie sami tego nie zrobimy, bez zgody Nadleśnictwa. Nawet sytuacja wygląda tak, że albo Nadleśnictwo zrobi to samo, albo nie wyda zgody wcale. Warto to jednak zapisać i wziąć pod uwagę. Na stronie internetowej znajdują się informacje w sprawie ścieżek rowerowych. Można zaznaczyć stan poszczególnych odcinków.

P. Woźna zapytała jakiej pomocy ze strony Centrum Kultury oczekuje MRG przy organizacji turnieju;

P. Janik zauważył, że potrzebne będzie nagłośnienie.

P. Woźna wskazała, że szkoła posiada nagłośnienie, które w tym dniu będzie funkcjonowało na festynie.

P. M. Lehmann wyjaśnił, że chodziło również o wszelkie inne wydarzenia, w których Centrum Kultury mogłoby wspomóc młodzież. Zapytał kto z radnych uda się do Centrum na rozmowę;

P. Spychała zadeklarował, że pójdzie na spotkanie do Centrum Kultury razem z Panem Kajetanem Lehmannem.

Ad. 6.

***Pismo w sprawie propozycji zmian w regulaminie przyznawania stypendiów edukacyjnych w Gminie Kwilec stanowi załącznik nr 7 do protokołu.***

P. Spychała odczytał treść pisma.

P. M. Lehmann powiedział, że pismo jest efektem omawiania tego tematu podczas posiedzenia Komisji Samorządowo- Oświatowej. Była wtedy mowa, żeby różne środowiska przyjrzały się regulaminowi i zaproponowały swoje rozwiązania.

P. Wójt uzupełnił, że pewnie trafi to pod obrady Rady następnej kadencji. Przyznał, że zgadza się z większością przedstawionych propozycji. W kwestii olimpiad należy określić jakiego szczebla.

P. M. Lehmann odpowiedział, że od etapu wojewódzkiego wzwyż.

P. Wójt powtórzył, że należy przekazać pismo jako propozycje pod obrady Rady.

P. Kawka dodała, że większość radnych korzystała z tego stypendium, więc ma na ten temat swoje wnioski. Bardzo dużo osób osiąga średnią 5,20. Warto podwyższyć ten próg, ponieważ w szkole podstawowej łatwiej jest uzyskać taką średnią.

P. Janik wyraził zdanie, że stypendium powinno być czymś wyjątkowym, a nie standardem.

P. Wójt zauważył, że uchwała mówiła o ilości stypendiów, a nie jakości.

P. Kawka zwróciła uwagę, że warto pamiętać o mieszkańcach Gminy, którzy uczęszczają do szkół ponadpodstawowych. Wiąże się to z większymi kosztami dojazdów, które nie są finansowane, a obowiązek szkolny nadal istnieje. Jeżeli osoby te są absolwentami naszych szkół albo są mieszkańcami to warto o nich pamiętać. W szkołach średnich stypendium wygląda trochę inaczej i dostaje je tylko jedna osoba w szkole z najwyższą średnią. Jest to stypendium Starosty.

P. Wójt zachęcił, aby młodzieżowi radni przyszli również na obrady Rady Gminy i przedstawili swoją opinię.

Ad. 7.

P. Kawka poinformowała, że MRG Kwilcz chciałaby spotkać się z MRG Wronki. Jest to najbardziej prężnie działająca Młodzieżowa Rada w okolicy. Warto przyjrzeć się ich pracy.

P. M. Lehmann zapytał czy jeśli spotkanie dojdzie do skutku i MRG Kwilcz miałyby jechać do Wronek to będzie to zorganizowany wyjazd busem czy prywatnie samochodami;

P. Wójt odpowiedział, że jest to kwestia do przedyskutowania.

P. Kawka wskazała, że MRG w maju będzie upamiętniać 20 lat Polski w Unii Europejskiej. Radni będą uczestniczyć w uroczystościach związanych ze świętem 3 maja. Ponadto upamiętnienie rocznicy zakończenia II Wojny Światowej. Planuje się również spotkanie z pracownikami Centrum Kultury w sprawie pomocy w rajdzie rowerowym. W maju natomiast ma odbyć się spotkanie robocze w świetlicy w Luboszu. Oprócz tego omawiane będą bieżące sprawy, kiedy zajdzie taka potrzeba.

Ad. 8.

Brak wniosków.

Ad. 9.

Nie zaplanowano posiedzeń.

Ad. 10.

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 17<sup>52</sup> Przewodnicząca Młodzieżowej Rady podziękowała za udział i zamknęła III sesję Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz.

Protokolant:

Zuzanna Wrembel

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz

Julia Kawka

**Wykaz podjętych uchwał:**

- 1) *Uchwała Nr III/6/2024 Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz w sprawie ustanowienia znaku identyfikacji wizualnej- logo Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz.*